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BRM.0002.6.2022 

 

Protokół Nr XLIII/22 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 4 sierpnia 2022 r. 

 

Nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu odbyła się w sali Szydłowieckiego 

Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, radna Anna Majstrak oraz  radny Piotr Sadza – nieobecny.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za pomocą 

urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej jest 

w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk odczytał porządek sesji:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2022 – 2035; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022  

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 

3) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć  nauczycieli   

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów,  logopedów,  terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych i innych nauczycieli specjalistów, 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze oraz nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Szydłowiec oraz określenia trybu, warunków i przypadków, w których nauczycielowi 

zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć można obniżyć tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin; 

4) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie Gminie Skarżysko-Kamienna mienia 

Gminy Szydłowiec; 

5) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru  

- Strefa historyczna centrum S1 w mieście Szydłowcu; 

6) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

północno-wschodniej części miasta Szydłowiec. 

3. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad 2 pkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 wraz 

z objaśnieniami.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 2.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 3.  

Dyrektor Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty Dorota Nowak przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć  
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nauczycieli   pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów,  logopedów,  terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych i innych nauczycieli specjalistów, nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-

letnie i dzieci młodsze   oraz nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Szydłowiec oraz określenia trybu, 

warunków i przypadków, w których nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć 

można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin wraz z uzasadnieniem. Nowelizacja 

przepisów ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2021 r., poz. 1762 

ze zm.), wymusza konieczność zatrudnienia specjalistów, których dotychczasowy zakres został 

uzupełniony o stanowisko pedagoga specjalnego. Ustawą z dnia 12 maja 2022 r. o zmianie 

ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2022 r., poz. 1116), dodano 

przepis art. 42d Karta Nauczyciela, ustalając standardy zatrudnienia tej grupy nauczycieli. 

Z uwagi na art. 29 ustawy, nowe regulacje uwzględniające stanowisko pedagoga specjalnego 

będą obowiązywać począwszy od roku szkolonego 2022/2023. Ponadto dokonano nowelizacji 

delegacji ustawowej dla organów stanowiących jednostek samorządu terytorialnego do 

określenia w drodze uchwały tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych 

i doradców zawodowych. Zmiana polega na rozszerzeniu zakresu przedmiotowego delegacji 

ustawowej o pedagogów specjalnych. W pozostałym zakresie, przepis nie uległ zmianie, w tym 

również w zakresie maksymalnego tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, 

który nie może przekroczyć 22 godzin. Przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany  

przez związki zawodowe zrzeszające nauczycieli. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest 

uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 

Przewod. obrad Marek Artur Koniarczyk zapytał czy wydano już rozporządzenie w sprawie 

kryteriów jakie powinni spełnić nauczyciele specjaliści.  

 

Dyrektor Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty Dorota Nowak poinformowała, ze jeszcze 

nie zostało wydane takie rozporządzenie.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 4.  

Inspektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Przemysław Kania 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie Gminie 

Skarżysko-Kamienna mienia Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Na mocy Decyzji 

Wojewody Mazowieckiego nr 1918/R/2021 z dnia 29 listopada 2021 r. działka położona 

w Skarżysko-Kamiennej obręb 0015 Pogorzałe, ark. 117 oznaczona numerem ewidencyjnym  

1209 o powierzchni 0,1500 ha została z mocy prawa nabyta przez Gminę Szydłowiec w dniu 

27 maja 1990 r., natomiast na mocy Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 grudnia 1999 r. 

w sprawie ustalenia granic niektórych gmin (Dz. U. Nr 110 poz. 1266) zmienione zostały 

granice Gminy Szydłowiec, a wieś Pogorzałe została przyłączona do Gminy Skarżysko-

Kamienna. W związku z powyższym przekazanie ww. nieruchomości na rzecz Gminy 

Skarżysko-Kamienna jest konieczne w celu doprowadzenia stanu własności do stanu zgodnego 
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ze stanem prawnym.  Z uwagi na powyższe fakty podjęcie przedmiotowej uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 5.  

Referent Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji Mateusz Smal  

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru – Strefa historycznego centrum S1 w mieście 

Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 4 ust. 1, art 14 ust 1 ustawy z dnia 27 marca 

2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ustalenie przeznaczenia terenu, 

rozmieszczenie inwestycji celu publicznego oraz określenie sposobów zagospodarowania 

i warunków zabudowy terenu następuje w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, w tym celu Rada Gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia 

bądź zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Obszar wyznaczony do 

zmiany planu miejscowego objęty jest regulacjami obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, przyjętego uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 

212/XLIII/09 z dnia 23 września 2009 roku. Plan ten został opracowany zgodnie 

z nieobowiązującym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy i miasta Szydłowca uchwalonym przez Radę Miejską w Szydłowcu uchwałą Nr 

169/XXVIII/2000 z dnia 14 listopada 2000 r. Zgodnie z ustawowymi regulacjami plan 

miejscowy uchwala się po stwierdzeniu, że nie narusza on ustaleń studium. W związku z tym 

biorąc pod uwagę rozbieżności pomiędzy aktualnym studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Szydłowiec, przyjętym uchwałą Nr XXXV/248/21 

z dnia 22 listopada 2021 roku a obecnie obowiązującym planem miejscowym w zakresie 

wskaźników zabudowy oraz przeznaczenia terenów, dającym możliwość ustalenia 

korzystniejszy niż dotychczasowe warunki zabudowy oraz możliwość wyznaczenia terenów 

pod zabudowę produkcyjno-usługową oraz uzupełnienia zabudowy mieszkaniowej, należy 

przyjąć takie regulacje, które posłużą rozwojowi gminy oraz realizacji celów społeczno-

gospodarczych. Zmiana planu miejscowego ma na względzie dostosowanie obecnych regulacji 

(mpzp) do ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

Przyjęcie nowych ustaleń ma na celu maksymalne wykorzystanie obszarów przeznaczonych 

pod zabudowę przy uwzględnieniu uwarunkowań rozwoju przestrzennego. W związku 

z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa stwierdził, że budzi w nim pewną wątpliwość uchwalanie 

w takim szybkim trybie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ponieważ niesie to za sobą duże koszty i należałoby się 
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zastanowić czy jest to tak naprawdę takie pilne. W dniu wczorajszym na posiedzeniach komisji 

Pani Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji mówiła, że jest to 

istotne ze względu na to, że zmieniło się studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego i należy dostosować te plany. Rozumie to wszystko jednak za tym idą wysokie 

koszty tj. kwoty ponad stutysięczne. Obecnie mamy ciężkie czasy jeżeli chodzi o sytuację 

ekonomiczną w gminie, zdaniem radnego powinniśmy koncentrować się na najistotniejszych 

zadaniach, a to jest istotne, ale wydaje się że nie najbardziej istotne. Zostały złożone wnioski 

mieszkańców dotyczące dopasowania planów do ich potrzeb inwestycyjnych, ale tych 

wniosków do końca nie znamy i nie wiemy czy one są zasadne i jeżeli się okaże, że Rada 

podejmie zadanie na 80 - 100 tyś zł, po to aby dostosować plan do studium to dla radnego jest 

to trochę nie wystarczający argument. Wobec tego zamierza wstrzymać się od głosu ponieważ 

nie mówi, że ma racje ale odbiera to w ten sposób.  

 

Burmistrz Szydłowca oznajmił, że może z punktu widzenia Wiceprzewodniczącego RM to 

jest szybki tryb, ale z punktu widzenia mieszkańca, który czeka na zmianę planu 

zagospodarowania przestrzennego po wprowadzeniu studium to już nie za bardzo. Zaznaczył, 

że plan jest z 2009 r., studium wprowadzono w zeszłym roku, uchwalenie studium trwało 

półtora roku, obecna uchwała podejmowana jest po roku po wprowadzeniu studium, czyli to 

już jest dwa i pół roku a plan będzie procedowany ok półtora roku, łączenie daje to 4 lata 

i właśnie tyle mieszkaniec czeka od uchwały ws. wprowadzenia studium, które zostało 

wprowadzone tylko wyłącznie po to, aby później na podstawie aktualnego studium zmieniać 

plan, więc po co było zmieniać studium jak teraz nie będziemy zmieniać planów. Nie jest to 

szybki tryb ponieważ ,,punkt widzenia zależy od punktu siedzenia”. Burmistrz ma szereg wizyt 

mieszkańców, którzy domagają się wręcz uaktualniania planów zgodnie z przyjętym przez nas 

studium.  

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa zwrócił uwagę na to, że Burmistrz swoją wypowiedź 

argumentuje tym, że mieszkańcy do Burmistrza przychodzą i proszą o zmiany ale radni nie 

wiedzą czy te wnioski, które są składane będą racjonalne nawet po zmianie planu 

zagospodarowania przestrzennego. Nie chciałby aby wystąpiła taka sytuacja, że Gmina 

zainwestuje 100 tyś. zł w zmianę planu, który zostanie zmieniony a później okaże się, że nic to 

nie dało mieszkańcom i ciągle nie mogą nic zmienić. Rozumie, że po to zmienia się plan, aby 

dopasować także to do mieszkańców, ale policzmy ile tych osób przychodzi, czy to 5 osób czy 

50 osób, ponieważ jeżeli dla 5 osób miałby zainwestować 100 tyś zł w zmianę planu to nie ma 

co do tego przekonania, ale jeżeli to jest 50 osób to już bardziej widzi, że jest to istotne. W dniu 

wczorajszym radni otrzymali informację od Naczelnik, że wpłynęło tylko 10 wniosków na oba 

te plany, dla radnego nie jest to aż tak dużo, gdyby wiedział, że wniosków jest naprawdę dużo 

i ludzie bardzo do tego dążą spojrzałby na to inaczej.  

 

Burmistrz Szydłowca dodał, że Gmina jest zobowiązana do uwzględnienia tych wniosków, 

które są zgodne ze studium i takie są wnioski. W trakcie opracowania planu na pewno wpłyną 

kolejne wnioski, które będą nas zobowiązywały do tego abyśmy uaktualnili plan 

zagospodarowania przestrzennego ze studium. Wydatek ten będzie wydatkiem 

prawdopodobnie w roku 2024. 
 

Przewod. obrad Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że na posiedzeniach komisji była 

podkreślana ta kwestia, że to są uchwały intencyjne i to są pierwsze dwa plany, które będą brane 

pod uwagę. Ze swojej strony złożył w dniu wczorajszym prośbą aby w miarę możliwości 

poinformować dostępnymi kanałami informacyjnymi mieszkańców że Gmina podejmuje takie 
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kroki, być może wtedy takich wniosków będzie zdecydowanie więcej i podejrzewa że tak się 

stanie.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 6.  

Referent Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji Mateusz Smal  

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północno-wschodniej części miasta Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 4 ust. 1, art 14 ust 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ustalenie przeznaczenia terenu, 

rozmieszczenie inwestycji celu publicznego oraz określenie sposobów zagospodarowania 

i warunków zabudowy terenu następuje w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, w tym celu Rada Gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia 

bądź zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Obszar wyznaczony do 

zmiany planu miejscowego objęty jest regulacjami obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, przyjętego uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 

X/64/19 z dnia 17 lipca 2019 roku. Plan ten został opracowany zgodnie z nieobowiązującym 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta 

Szydłowca uchwalonym przez Radę Miejską w Szydłowcu uchwałą Nr 169/XXVIII/2000 

z dnia 14 listopada 2000 r wraz ze zmianami wprowadzonymi uchwałą Nr 297/LVIII/10 z dnia 

28 października 2010 r. oraz uchwałą Nr 97/XVI/12 z dnia 26 marca 2012 r. Zgodnie 

z ustawowymi regulacjami plan miejscowy uchwala się po stwierdzeniu, że nie narusza on 

ustaleń studium. W związku z tym biorąc pod uwagę rozbieżności pomiędzy aktualnym 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Szydłowiec, 

przyjętym uchwałą Nr XXXV/248/21 z dnia 22 listopada 2021 roku a obecnie obowiązującym 

planem miejscowym w zakresie wskaźników zabudowy oraz przeznaczenia terenów, dającym 

możliwość ustalenia korzystniejszy niż dotychczasowe warunki zabudowy oraz możliwość 

wyznaczenia terenów pod zabudowę produkcyjno-usługową oraz uzupełnienia zabudowy 

mieszkaniowej, należy przyjąć takie regulacje, które posłużą rozwojowi gminy oraz realizacji 

celów społeczno-gospodarczych. Zmiana planu miejscowego ma na względzie dostosowanie 

obecnych regulacji (mpzp) do ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Przyjęcie nowych ustaleń ma na celu maksymalne wykorzystanie obszarów 

przeznaczonych pod zabudowę przy uwzględnieniu uwarunkowań rozwoju przestrzennego. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Ad 3. 

Na tym porządek XLIII sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XLIII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XLIII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1000 do godz. 1045 
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Rada podjęła uchwały: XLIII/314/22, XLIII/315/22, XLIII/316/22, XLIII/317/22, 

XLIII/318/22, XLIII/319/22. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 


